## 國立臺灣大學理學院氣候變遷與永續發展國際學位學程

## 教師指導研究生辨法

104年12月21日104學年度第1次學程會議通過 105年9月29日105學年度第1次學程會議修正通過 106年5月12日105學年度第4次學程會議修正通過 106年9月26日106學年度第1次學程會議修正通過

- 第一條國立臺灣大學理學院氣候變遷與永續發展國際學位學程(以下簡稱本學程)研究生於第一學期課程結束前,應依其研究興趣及研究方向於學程教師之中選擇論文指導教授,論文指導教授同時也為該研究生之導師。 經雙方同意後,由本學程主任以書面文件正式核定。
- 第二條 本學程研究生如欲選擇非本學程教師之其他教師為其論文主要共同指導 教授,須另提出申請,且須商請一位學程教師共同指導,並經學程主任 同意後核定。
- 第三條 研究生選定論文指導教授後,期間若欲更換指導教授時,應向本學程提 出申請,並遵守以下規定:
  - (1)必須在原指導教授指導下進行至少6個月以上的研究,才得以提出申請。
  - (2)本學程教師指導學程碩士班學生人數每人每年不超過三人,連續兩年合計不超過四人。
  - (3)該研究生需簽署同意書,同意在原指導教授指導下所獲得之研究成果,在未徵得原指導教授同意前,不得以任何形式發表或轉移,違反者 需負法律責任。
  - (4)研究生遵照以上規則更換指導教授僅能以一次為限,若需要再次更換指導教授,則必須先交由招生委員會討論後處理。

第四條 本辦法經學程會議通過後,自發布日施行。

## International Degree Program in Climate Change and Sustainable Development

## **Rules for Advising Graduate Students**

(This English translation is for reference purposes only and not a legally definitive translation of the original Chinese texts)

**Article 1** Graduate students of the National Taiwan University College of Science (hereinafter referred to as 'the College') International Degree Program in Climate Change and Sustainable Development (hereinafter referred to as 'the Program') must select a thesis advisor from the program faculty before the end of their first semester, according to their research interest and direction. The thesis advisor also serves as the supervisor/academic advisor of the graduate student. Once both parties agree, the Program Director will formally approve the arrangement in a written document.

**Article 2** If a graduate student in the Program wishes to select a faculty member who is not part of the Program as their main thesis co-advisor, they must apply separately to do so. The student must consult a faculty member within the Program for joint guidance, and the arrangement will be decided with the approval of the Program Director.

Article 3 Should a graduate student wish to change advisors during the period after selecting their thesis advisor, they must make an application to the Program and comply with the following regulations:
1. The student may only apply to change advisors after having studied under the guidance of the original advisor for at least 6 months

2. Each faculty member in the Program may not advise more than three master's students in the Program every year, and the total number of advisees shall not exceed four for two consecutive years

3. Graduate students must sign a consent form agreeing not to publish or transfer the research results obtained under the guidance of the original advisor in any form without the consent of the original advisor. Violators shall be held legally responsible.

4. In accordance with the above rules, graduate students may only change advisors once. Should they require another change, it must be brought to the Admissions Committee for discussion.

Article 4 These rules will be implemented from the date of promulgation after being passed at the Program Affairs Meeting.